
3rd March

SOME/ANY

– používáme pouze u nepočitatelných podstatných jmen (some money, some time,

some  air)  nebo  u  podstatných  jmen  v  množném  čísle (some  people,  some

children, some dogs)

SOME 

– /'s m/  (ve  významu  nějaký)  používáme  především  ʌ v  kladných  oznamovacích

větách.

There are some people in the street.

I've got some money in my pocket.

ANY 

– v tázacích větách používáme ve stejném významu přídavné jméno any/'eni/

Are there any people in the street? 

Have you got any money in your pocket? 

POZOR! 

V otázkách, pomocí kterých se nejen na něco ptáme, ale zároveň jimi něco navrhujeme,

nabízíme, nebo o něco žádáme, nepoužíváme any ale some!

Would you like some coffee?  – Pomocí této otázky někomu nabízíme kávu.

Can I have some water, please? – Touto otázkou prosíme o vodu / objednáváme si

vodu.

 

– v záporných větách používáme any ve významu žádný

There aren't any people in the street.

I haven't got any money in my pocket. 


